
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 

L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 13/17 

seje Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 13. 9. 2017, ob 15.00, ki je potekala v sejni sobi IJS  
 
Prisotni: R. Bevc, T. Gosar, T. Martun, M. Koželj, J. Pungerčar, M. Štraus.  
 
Odsotnost zaradi službenih obveznosti, dopusta ali bolniške odsotnosti so opravičili: I. Falnoga, M. 
Gams, G. Kramberger, A. Fekonja, Z. Jernejc, G. Tavčar, I. Zajc. 
 
Na sejo sta bila vabljena tudi B. Črnič in B. Žefran, slednji je svojo odsotnost opravičil. 
 
1. Potrditev točk dnevnega reda in zapisnika št. 12/17, seje z dne 14. 6. 2017 
 
Razširili in potrdili smo točke dnevnega reda. Zapisnik št. 12/17 z dne 14. 6. 2017 je bil izglasovan po 
elektronski pošti konec junija (pred počitnicami) in je že dalj časa objavljen na naši spletni strani. 
 
2. Aktivnosti za višje financiranje in boljše pogoje raziskovalnega dela  
 
Organizacijski odbor (OO) Shoda za znanost nadaljuje spomladi začrtane aktivnosti. Po poročanju J. 
Pungerčarja so se najprej sestali z več poslanskimi skupinami posamezno. Poslance so seznanjali s 
problematiko prenizkega financiranja znanosti, zakaj zahtevajo več denarja za nemoten potek 
raziskovalne dejavnosti in delo javnih raziskovalnih zavodov, posledicami takšnega slabega financiranja 
znanosti za naslednje rodove in s pomenom znanosti za nadaljnji razvoj družbe in  višjo dodano 
vrednost dela.  
Člani OO Shoda za znanost so bili 12. septembra povabljeni v Državni zbor na sejo Odbora za 
izobraževanje, znanost, šport in mladino, kjer so podrobneje predstavili problematiko prenizkega 
financiranja znanosti v zadnjih letih. Uvodno predstavitev kritičnih razmer v znanosti je podal J. 
Pungerčar. V državnem proračunu za naslednje dve leti so tako člani OO zahtevali povišanje 
financiranje raziskovalne dejavnosti, in sicer z dodatnimi 40 milijoni evrov v letu 2018 ter občutno 
višjimi sredstvi v letu 2019, ki bi se približale 1 % BDP-ja. Kljub temu, da so nekateri poslanci takšne 
zahteve jasno podprli (SD, Levica), pa je večina od poslancev, članov odbora, izglasovala priporočilo 
vladi, da sredstva za znanost v naslednjih letih poviša, ne pa tudi, za kakšno vsoto. Vsi izglasovani sklepi 
odbora, ki sicer v dobršni meri sledijo zahtevam OO Shoda za znanost, so bili 13. 9. 2017 objavljeni na 
spletnih straneh Državnega zbora. 
 
Po seji je OO Shoda za znanost objavil Sporočilo za javnost o seji Odbora DZ za izobraževanje, znanost, 
šport in mladino. Sporočilo za javnost, povezavo na video posnetek omenjene seje in sprejete sklepe 
seje Odbora za izobraževanje, znanost, šport in mladino z dne 12. 9. 2017 najdete v prilogi tega 
zapisnika. 
 
3. Plačna pogajanja  
 
a)  Prvi del plačnih pogajanj za višje vrednotenje delovnih mest do 26. plačnega razreda je bil 
zaključen z večinskimi podpisi sindikatov javnega sektorja v mesecu juliju. Aneksi h kolektivnim 
področnim pogodbam so bili objavljeni v Ur. l. RS, št. 46, dne 29. 8. 2017.  
 



Po naši evidenci je na IJS 25 zaposlenih na delovnih mestih v plačni skupini J, ki se jim bo plača dvignila 
za en ali dva razreda. Delavcem, ki zasedajo delovna mesta, ki so po novem višje ovrednotena, morajo 
delodajalci uskladiti plačilo pri oktobrski plači s poračunom od 1. julija 2017 dalje.  
 
b) V mesecu oktobru se nadaljujejo pogajanja za odpravo plačnih anomalij med vlado in sindikati 
tudi za delovna mesta, ki so nad 26. plačnim razredom, med drugim tudi za raziskovalce, ki sodijo v 
plačno skupino H. Pri teh pogajanjih bodo raziskovalci zahtevali, da so njihove plače primerljive z 
zdravniškimi, kar trenutno niso. Pogajanja bodo trda, ker so finančna sredstva, ki jih je vlada želi 
nameniti za odpravo anomalij tudi tem, višjim razredom, zelo omejena. Nadaljevala se bodo tudi 
pogajanja o ukinitvi še zadnjih omejevalnih (ZUJF) ukrepov. V širši pogajalski skupini oz. pri njeni 
podpori bo sodeloval naš predstavnik J. Pungerčar. 
 
c)  V mesecu juniju je M. Gams prisotne člane IO SVIZ/IJS seznanil s prenizko vrednoteno 
raziskovalno uro, ki so jo pridobili na projektih pametne specializacije. Na pristojna ministrstva smo 
konec junija poslali pismo in jih opozorili na problem prenizko vrednotenih ur na projektih pametne 
specializacije. Prejeli smo odgovor s strani državnega sekretarja MIZŠ in njihovo pripravljenost na 
sodelovanje pri zmanjšanju administrativnih ovir pri naslednjih projektih. 
 
č) V sekretariatu bomo povprašali, kako je z vračilom preveč izplačanih plač, ki so bile pri prevedbi 
v letu 2008 napačno ovrednotene, saj se glede na zadnji dogovor sindikatov z vlado nakazujejo nove, 
boljše rešitve za zaposlene od dosedanjih. 
 
3. Jesenski izlet 
 
Na željo in predlog članov bomo v mesecu septembru v času med 22. in 24. 9. 2017 izvedli jesenski izlet 
v Beograd v Srbijo. Udeleženci si bodo ogledali srbsko prestolnico in njene znamenitosti, vključno z 
okolico. Doslej 13. 9. je bilo prijavljenih 34 članov, prijave na izlet pa še potekajo v naslednjih dneh.  
 
4. Izplačilo subvencije za šolske knjige  
 
V letošnjem letu bomo 174 otrokom izplačali subvencijo za šolske knjige v višini 34,00 EUR na 
posameznega učenca. Subvencijo prejmejo otroci rojeni med 1. 1. 1999 in 31.12.2011. Izplačilo bo 
izvedeno na tekoče račune staršev predvidoma do konca septembra. 
 
5. Razno  
 
a) Dne 22. 9. 2017 bo potekal prvi jesenski sestanek zbora SVIZ OO Ljubljane in okolice. Ena od 
pomembnejših tem poleg tekočih aktualnih dogajanj bo tudi točka, ki zajema priprave na aktivnosti za 
izboljšanje plač strokovnih delavk in delavcev ter izobraženk in izobražencev v luči bližnjih pogajanj 
vlade in sindikatov. 
 
b) V letošnjem letu se je že upokojilo nekaj članov Izvršilnega odbora SVIZ/IJS. Do spomladanskih 
sindikalnih volitev jih bodo, v čim večji meri je to mogoče, nadomestili njihovi namestniki, kar bo 
zadoščalo za njegovo nemoteno delovanje. 
 
c) Dejavnosti sindikata tečejo po ustaljenem programu, ki ga izvajamo vsako jesen. Obnovili smo 
gledališke abonmaje in prejeli že nekaj predlogov za jesenski enodnevni izlet. O njem se bomo 
pogovarjali na eni od naslednjih sej, po zaključku tridnevnega izleta v Beograd.  
 
Vsem članom, ki koristijo Atlantis, pa se zahvaljujemo, da čez poletje ni prišlo do neželenih težav pri 
vstopu in izstopu iz objekta. 
 



 
Seja je bila končana ob 16.00.      Zapisnik pripravila: M. Štraus P. 
Sejo je vodil J. Pungerčar.     Zapisnik pregledal: J. Pungerčar
  
 
Ljubljana, 18. 9. 2017 
 
 
Poslano: - članom IO SVIZ/IJS 
   - članom NO SVIZ/IJS  
  - vodstvu IJS  
 
        
Priloga: 
 

- Povezava, na kateri si lahko ogledate potek seje odbora DZ za izobraževanje, 

znanost, šport in mladino: http://4d.rtvslo.si/arhiv/seje-odbora-za-
izobrazevanje-znanost-sport-in-mladino/174490728 

- Sporočilo za javnost o seji Odbora DZ za izobraževanje, znanost, šport in mladino z 
dne 12. 9. 2017 

- Sklepi 32. redne seje Odbora za izobraževanje, znanost, šport in mladino (v pdf-
obliki) 

 
 
Sporočilo za javnost o seji Odbora DZ za izobraževanje, znanost, šport in mladino 
 
Seje Odbora DZ za izobraževanje, znanost, šport in mladino, ki je v prostorih DZ potekala 
včeraj, 12. septembra, od 17. ure naprej, so se kot vabljeni pod prvo točko dnevnega reda 
(Avtonomija raziskovalnega dela, stabilno in transparentno financiranje raziskovalnega dela) 
udeležili naslednji člani Organizacijskega odbora (v nadaljevanju OO) Shoda za znanost: Aleš 
Vaupotič (Univerza v Novi Gorici), Sabina Autor (Pedagoški inštitut), Ana Rotter (Nacionalni 
inštitut za biologijo), Jana Šimenc (ZRC SAZU), Muharem Husić (Kemijski inštitut), Gregor 
Majdič (Veterinarska fakulteta, Univerza v Ljubljani) in Jože Pungerčar (Institut Jožef Stefan) 
kot uvodničar. 
 
Predstavili so svoje zahteve, ki so javnosti znane že od Shoda za znanost 19. aprila letos in s 
katerimi so junija in julija seznanjali tudi posamezne poslanske skupine: zvišanje sredstev, 
namenjenih znanosti v rebalansu proračuna za leto 2017 za 20 milijonov evrov, v letu 2018 za 
40 milijonov evrov in v letu 2019 za toliko, kolikor še manjka do enega odstotka BDP, kar je 
njihov končni cilj; stalni datum javnega razpisa za (so)financiranje raziskovalnih projektov na 
ARRS enkrat na leto; ustanovitev kompetentnega telesa vlade RS za dogovarjanje o področju 
znanosti; čimprejšnje sprejetje novega zakona o raziskovalni in razvojni dejavnosti. 
 
Čeprav so med predhodnimi pogovori s posameznimi člani poslanskih skupin prav vse podprle  
zahteve Shoda za znanost, pa je člane OO na seji neprijetno presenetil izid glasovanja, pri 
katerem sklepi o povišanju proračunskih sredstev za znanost za konkretne številke niso bili 
deležni podpore večine članov Odbora DZ za izobraževanje, znanost, šport in mladino. Ti so 
se večinsko izrekli le za nezavezujoče, načelne sklepe – da se povišajo sredstva za znanost, 
vendar brez oprijemljivih in zavezujočih številk. Podporo občutnejšemu povišanju financiranja 
znanosti so izrazili le poslanec SD Janko Veber, poslanec Združene levice Luka Mesec in 
nepovezana poslanka Mirjam Bon Klanjšček. Poleg tega so poslanci izglasovali še sklepa, da 
si je potrebno prizadevati za stalen datum razpisov ARRS ter sprejeti nov zakon o raziskovalni 
in razvojni delavnosti, v katerem bi se upoštevali predlogi iz današnje razprave. 
 

http://4d.rtvslo.si/arhiv/seje-odbora-za-izobrazevanje-znanost-sport-in-mladino/174490728
http://4d.rtvslo.si/arhiv/seje-odbora-za-izobrazevanje-znanost-sport-in-mladino/174490728


V razpravi med poslanci, ki je sledila uvodnim predstavitvam članov OO Shoda za znanost, so 
člane OO še bolj neprijetno presenetila mnenja nekaterih članov Odbora DZ, saj so bila v 
nasprotju z (načelno) podporo, ki so jim jo poslanci taistih strank izrekali med pogovori junija 
in julija. Poslanec madžarske narodnosti Laszlo Göncz in poslanec SMC Ivan Škodnik sta celo 
izrazila dvoma, da je povišanje financiranja znanosti izvedljivo in potrebno v predlaganem 
obsegu, in označila zahteve Shoda za znanost za nerealne, s pripombo, da imajo druga 
področja prednost. Člani OO Shoda za znanost si njunih pripomb ne morejo razlagati drugače, 
kot da dvomita o smotrnosti področja znanosti nasploh, kar označujejo kot skrb zbujajoče in 
enega od izrazov naraščajočega antiintelektualizma v družbi. Raziskovalce preseneča tudi 
stališče ministrstva za izobraževanje, znanost in šport (ki ga je zastopal državni sekretar 
Tomaž Boh), ki je sicer izpričalo zavzemanje za dvig sredstev za znanost, a v precej manjši 
meri, kot bi bilo realno in upravičeno pričakovati od resornega ministrstva. Ministrstvo je še 
izrazilo skrb, če bi dobili dodatna sredstva še v letošnjem letu, da jih mogoče ne bi bilo moč 
ustrezno porabiti. 
 
Nakar so člani OO takoj predlagali enostavno rešitev – zvišanje cene raziskovalne ure (v 
njenem delu, ki se nanaša na pokrivanje stroškov blaga in storitev ter amortizacije), ki je zdaj 
izrazito prenizka. 
 
Organizacijski odbor Shoda za znanost ob tem ugotavlja, da jih čaka še veliko dela in da s 
prizadevanji za uresničitev podanih zahtev ne bo odnehal, prav tako pa tudi ne z glasnejšim 
opozarjanjem na nezadostno in nestabilno financiranje znanstveno-raziskovalne dejavnosti in 
druge sistemske nepravilnosti in birokratske ovire, povezane s področjem, ključnim za nadaljnji 
družbeni in gospodarski razvoj in preboj Slovenije. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 


